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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A tisztességtelen devizahiteles szerződések 
felülvizsgálásának eredményéről" 

Tisztelt Elnök Úr!

Az  Országgyűlés  2014-ben  döntött  a  devizahiteles  szerződések  újraszámolásával  kapcsolatban,
mivel a pénzintézetek sok esetben tisztességtelen módon jártak el, amikor az árfolyamkockázattal
kapcsolatban elégtelen tájékoztatást adtak a fogyasztóknak, illetve az alkalmazott árfolyamrés és
kamatláb emelések miatt.

Az egyes  fogyasztói kölcsönszerződések devizanemének módosulásával  és a kamatszabályokkal
kapcsolatos kérdések rendezéséről szóló 2014. évi LXXVII. törvény 15. § (2) bekezdése kötelezte a
pénzintézeteket arra, hogy ügyfeleiket tértivevényes levélben tájékoztassa az elszámolási törvény
szerinti  elszámolásról.  A  Kúriának  a  pénzügyi  intézmények  fogyasztói  kölcsönszerződéseire
vonatkozó  jogegységi  határozatával  kapcsolatos  egyes  kérdések  rendezéséről  szóló  2014.  évi
XXXVIII.  törvényben  rögzített  elszámolás  szabályairól  és  egyes  egyéb  rendelkezésekről  szóló
2014. évi XL. törvény 18. §. (1) bekezdése tette lehetővé, hogy az elszámolást vitassák a banki
károsultak.  Nem megfelelő pénzintézeti  eljárás esetén a 21.  § tette  lehetővé,  hogy az adósok a
Pénzügyi Békéltető Testülethez forduljanak.

Fontosnak tartom, hogy a hivatkozott szabályok gyakorlati hatásairól az Országgyűlés naprakész
információkkal rendelkezzen, ezért arra kérem, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1. Hány darab elszámoló levél került postázásra a devizahiteles adósok részére összesen?

2. Hány elszámolólevelet küldtek ki az egyes pénzintézetek?

3.  Mekkora  volt  a  tisztességtelenül  felszámított  összeg  az  egyes  pénzintézeteknél,  illetve



összesen?

4.  Hány bejelentés  érkezett  összesen,  illetve az érintett  pénzintézetek szerinti  bontásban a
devizahiteles elszámolásokkal kapcsolatban a Pénzügyi Békéltető Testülethez?

5. Hány esetben adott igazat a Pénzügyi Békéltető Testület a fogyasztónak?

6.  Van-e  még  a  Pénzügyi  Békéltető  Testület  előtt  elbírálás  alatt  devizahiteles  elszámolási
panasz? Ha van, akkor összesen mennyi?

Tisztelettel várom válaszát.
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